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Vážení spoluobčané, 
teploty nám stoupají, jaro se blíží a  sluneč-
ní paprsky nás táhnou ven, na pole, zahrádky 
nebo jen tak na  procházky. Hned je ten svět 
veselejší. 

na  posledním zasedání zastupitelstva bylo 
zásadním bodem schválení obecního rozpoč-
tu pro rok 2023, který jsme schválili jako vyrov-
naný v  objemu 18  088 tis. kč. Významnými 
položkami jsou, jako vždy, provoz naší školy, 
který ročně stojí 1  300 tis. kč a  celkový chod 
obce, což jsou provozní náklady, mzdy a ener-
gie ve výši 3 600 tis. kč. Více jak 800 tis. kč nyní 
posíláme na  projektovou přípravu nové svaz-
kové školy pro naše děti ve  Slavkově, kam 
budou chodit také děti z  okolních obcí, včet-
ně města Slavkova u  brna. Ta bude v  letoš-
ním roce vyprojektována a  pak budeme 
všichni netrpělivě čekat na  schválení dotace 
z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. 
naše obec bude hradit svůj dohodnutý příspě-
vek. Celkové náklady na  výstavbu školy jsou 

nyní odhadovány na 500 mil. kč a zprovozně-
na by měla být od školního roku 2025/2026. 

Jak jsem už psal v posledním čísle rozhledů, 
velmi rychle se posouváme s  rekonstruk-
cí Sokolovny. na začátku roku jsme projedna-
li s projektantem předloženou studii a nyní se 
zpracovává další stupeň projektové dokumen-
tace, kdy výsledkem bude rozhodnutí o  změ-
ně stavby před dokončením. Pokud vše půjde 
hladce jako doposud, ve  2. polovině letošní-
ho roku můžeme spustit soutěž na  zhotovi-
tele stavby. V  mezidobí podáme opět žádost 
o dotaci. V  tu dobu již budou téměř splaceny 
stávající úvěry obce z kanalizace a z komunika-
ce v ulici Vrchní. Proto pak můžeme vybrat nej-
vhodnější banku pro poskytnutí úvěru na dofi-
nancování rekonstrukce Sokolovny. 

určitě jste zaznamenali ve  vašich schrán-
kách letáčky o  tom, jak správně třídit odpad. 
V třídění odpadu máme všichni rezervy, někdo 
větší, někdo menší. každý se může zlepšo-
vat. odměnou je čisté vlastní svědomí a  rov-
ný vztah k přírodě. Vím, že už to někdy může 
být otravné a říkáte si proč zase, ale opakování 
je matka moudrosti. když vidím chování něk-
terých lidí, kdy hodí ke  kontejnerům cokoliv, 
hlavně, že si doma uklidí, nemůžu zůstat klid-
ný - to prostě naštve. obdobné to je se staveb-
ní sutí. Ta prostě do polních cest nepatří. kdyby 
to tak s odpadem, jeho tříděním a ukládáním 
řešil každý, tak by nás naše okolí ke  spokoje-
ným vycházkám už nelákalo. Ale dost negativ, 
pojďme k budoucnu. Proběhlo značení popel-
nic Qr kódy, kterými u  nás začíná nová fáze 
v  nakládání s  komunálním odpadem. Ten se 
musí minimalizovat. Toto téma jsme téměř dva 
roky diskutovali v rámci dobrovolného svazku 
obcí Ždánický les a Politaví. následně bylo roz-
hodnuto jít již osvědčenou cestou a  obyvate-
lům co nejvíce zjednodušit třídění odpadu tak, 
aby byla minimalizována hmotnost komunál-
ního odpadu. osvědčenou společnou cestou 

slovo starosty

Vítězný návrh nové svazkové školy  
ve Slavkově u Brna
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aktuálně

se vydává cca 20 okolních obcí. Společně 
se zapojí do  dotačního projektu, jehož 
výstupem bude předání barevných popel-
nic každé domácnosti. Žluté na  plasty, 
modré na papír, možná i hnědé na biood-
pad. V první fázi projektu se nyní monito-
ruje produkce směsného komunálního 
odpadu z  jednotlivých nemovitostí a  jed-
notlivých obcí. Celkové zavedení nového 
systému se svozem již vytříděného odpa-
du se počítá nejdříve v roce 2024. 

Jsem rád za  probíhající kulturní život 
v  obci a  zapojení všech zúčastněných. Ať 
už je to hojný počet masek v ostatkovém 
průvodu, nebo účast na zabíjačkovém kot-
líku. A program bude i nadále bohatý. 

do kultury neodmyslitelně patří hospoda. 
Tu se podařilo opět otevřít. doufám a věřím 
se všemi štamgasty, že v ní budeme scházet 
ještě dlouho. Také přeji novému provozova-
teli hodně spokojených zákazníků a spoustu 
energie do nelehké služby. 

Závěrem vám chci popřát dobrou nála-
du, krásné jarní deštíky na  vaše zahrádky 
a hlavně se těším na setkání s vámi při růz-
ných příležitostech. 

Roman Hanák, starosta

naše obec se zapojila do  projektu Malované 
cyklomapy. Mapy jsou ručně malované dět-
mi a  budou užitečné při plánování rodin-
ných výletů. obsahují – kromě samotné cyklo-
mapy – i  povídání o  našem regionu, které by 
mělo malé výletníky nalákat k jeho poznávání, 
můžou si zde přečíst krátké informace o zajíma-
vostech v jednotlivých obcích, které se do pro-
jektu zapojily. Za  naši obec přispěly krásnými 
obrázky Míša Mitrusi a nikola blažková. 

Lenka Hromková

Malované 
cyklomapy

Husův sbor, autor Nikola Blažková, 11 let

statistika obyvatel 
Kobeřic za rok 2022

Počet obyvatel  
ke dni 31. 12. 2022 732

...z toho cizinců 25

Počet narozených dětí 8

Počet zemřelých 5

Počet přistěhovaných 22

Počet odstěhovaných 16 Děkujeme manželům Kasalovým za novou 
lavičku! 
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schválený rozpočet obce na rok 2023

Výdaje Rozpočet 2022 (Kč)

deratizace kanalizace 20 000 kč
Pěstební činnost 40 000 kč
dopravní obslužnost veřejnými službami – linková 71 800 kč
odvádění a čištění odpadních vod – technická pomoc kanalizace a čoV rozbory 
vody – potok + čoV, úroky 594 000 kč

ZŠ – neinvestiční příspěvky zřízeným příspěvkovým organizacím 1 300 000 kč
kronika 6 000 kč
rozhlas 10 000 kč
ostatní záležitosti sdělovacích prostředků – knihy, listinné informační prostředky 28 000 kč
Záležitosti kultury (materiál, služby, neinvestiční transfery církvím) 38 000 kč
Sportovní zařízení ve vlastnictví obce – kupní smlouva Sokolovna 25 000 kč
Veřejné osvětlení 135 000 kč
Pohřebnictví 3 000 kč
komunální služby (osobní výdaje, materiál, plyn, elektřina, neinv. transfery, úroky, 
sociální a zdravotní pojištění, pohonné hmoty, služby, opravy, budovy, pozemky) 10 422 000 kč

Sběr a svoz nebezpečných odpadů 90 000 kč
Sběr a svoz komunálních odpadů 605 000 kč
ostatní činnosti související se službami pro fyzické osoby - neinvestiční transfery 106 500 kč
krizová opatření 20 000 kč
Požární ochrana (osobní výdaje, materiál, příspěvky, služby) 90 000 kč
Zastupitelstva obcí (osobní výdaje, soc. a zdrav. pojištění, služby telekomunikací) 846 000 kč
Volba prezidenta republiky 38 600 kč

činnost místní správy (osobní výdaje, soc. a zdrav. pojištění, služby telekomunika-
cí, materiál, úroky, opravy, platby daní, služby, pojistné regály) 1 882 000 kč

obecné příjmy a výdaje z finančních operací 25 000 kč
ostatní finanční operace – platby daní a poplatků 58 700 kč
Finanční vypořádání – vratky transferů – účelová dotace – volby do zastupitel-
stev obcí 14 000 kč

Finanční vypořádání – vratky transferů – účelová dotace – volby do PS Parlamentu čr 9 400 kč
Celkem 18 088 000 Kč

Příjmy Návrh rozpočtu 2023

daňové příjmy (daně, místní poplatky) 14 704 300 kč
Pěstební činnost 60 000 kč
Pitná voda – pronájem vodohospodářského zařízení 7 800 kč
odvádění a čištění odpadních vod 1 200 000 kč
ZŠ – příjmy z pronájmu budovy 2 100 kč
komunální služby – pronájem, nekapitálové příspěvky, služby 405 000 kč
Požární ochrana – nekapitálové příspěvky, pojistná plnění 20 000 kč
Příjmy z úroků, příjmy z podílů na zisku a dividend 80 000 kč
Přijaté transfery (všeobecná pokladní správa, souhrnný finanční vztah, státní rozpočet) 215 800 kč
Financování – zapojení prostředků z minulých let 1 393 000 kč

CelKem 18 088 000 Kč



dovolte mi, abych vám popsala naši činnost 
v  druhé polovině roku 2022. Přes letní prázd-
niny jsme si dali volno. na začátku září probě-
hl nábor mladých hasičů ve  věku 3 až 13 let. 
Pokud se i v průběhu roku najde někdo z dětí, 
defakto i  dospělých, kdo by chtěl naše řady 
rozšířit, vždy bude vítán. 

V  měsíci září jsme provedli úklid na  hasič-
ské zbrojnici. Paní ředitelka základní školy nás 
požádala o pomoc při zajištění akce „Srdíčkový 
den“. rádi jsme škole vyhověli a pomohli zajis-
tit zázemí na hasičském hřišti. koncem září se 
uskutečnil jubilejní desátý zájezd a jeho účast-
níci se vydali směr Liberecko.

Začátkem října jsme uspořádali drakiádu, 
zúčastnilo se k  šedesáti dětem, draků na  oblo-
ze létalo ke  třem desítkám. Z  důvodu uzavření 
místní hospody jsme byli stárky požádáni o zajiš-
tění občerstvení na „kácení máje“. To byla výzva, 
jelikož tuto akci jsme pod palcem nikdy nemě-
li, a  tak jsme nevěděli, jak se vybavit možný-
mi tekutinami a pochutinami. V průběhu večera 

nám došlo snad vše tekuté, proběhl noční nákup 
a  dovezení domácích zásob, ale akci hodnotím 
jako zvládnutou a pro nás velice vydařenou.

V  listopadu jsme zhodnotili uplynulý rok 
při posezení u  svatomartinské husy, což bere-
me jako odměnu za  celoroční snažení. koncem 
měsíce jsme zajistili tekuté občerstvení u  roz-
svícení vánočního stromku v  obci. V  posledním 
měsíci v roce, v prosinci, jsme zajistili občerstvení 
při návštěvě Mikuláše a na Štědrý den jsme zpří-
jemnili atmosféru svařákem a čajem pro děti.

na  začátku roku jsme měli valnou hroma-
du v  zasedací místnosti obecního úřadu, kde 
jsme jako každý rok vyhodnotili naši činnost 
jak spolkovou, tak i  mladých hasičů a  jednot-
ky. Tímto děkuji rodinám hasičů za  vstřícnost 
a pochopení. 

Lenka Hanačíková

5www.kobericeubrna.cz

Hasiči připravili občerstvení při Kácení máje

druhé pololetí 
u hasičů

Účastníci 10. společného zájezdu

hasiči

Valná hromada

sběr železného šrotu 
a eleKtroodpadu 

provede sbor dobrovolných hasičů 
v sobotu 29. dubna 2023.
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naše škola nabízí v  rámci tělesné výchovy 
žákům širší spektrum sportovních aktivit. 
do  školy jsme v  lednu pozvali lektora jógy. 
Žáci si protáhli celé tělo a vyzkoušeli si růz-
né jógové pozice. Seznámili se s plným jógo-
vým dýcháním, zkusili si pozdrav měsíci 
a relaxaci. 

Mrazivé počasí prvních únorových dní nás 
vybízelo k  tomu, abychom vyměnili školní 
lavice za  pohybovou aktivitu na  ledové plo-
še, a  tak jsme navštívili kluziště v  rousínově. 
někteří naši žáci stáli na  bruslích poprvé, 
ale všichni odcházeli s  příjemným pocitem 
a radostí ze svého výkonu. 

Při výuce nezahálíme a  seznamujeme se 
s  novým učivem a  důležitými poznatky, kte-
ré následně s žáky uplatňujeme v praxi. klidná 
rodinná atmosféra nám učitelům umožňu-
je přistupovat k  dětem individuálně a  vést 
je tak k  sebeobjevování. Škola žákům nabízí 

různorodé aktivity, kterými se snažíme rozši-
řovat všeobecný přehled našich žáků. V měsí-
ci březnu jsme organizovali výlet do  Muzea 
Vyškovska, kde pro nás byl připraven animační 
program s názvem Jaro klepe na dveře. 

Škola se také účastní kulturního života obce. 
V  sobotu 25. března naši žáci vystoupili se 
svým pásmem plným básní, zpěvu a  pohybu 
při setkání se seniory. Věříme, že představení 
našich dětí udělalo starší generaci radost.

V  březnu nás ještě čeká mezinárodní akce 
Noc s Andersenem, v dubnu pak lekce Country 
tanců a v květnu oslavíme den matek. 

děkujeme všem, kteří s  námi spolupracují 
a věnují svůj čas dětem. Je v zájmu nás všech 
vychovat novou generaci, která bude příno-
sem pro celou společnost. 

Novinky
ze základní školy

Zápis dětí do ZŠ k povinné školní docház-
ce proběhne v  úterý 18. dubna 2023 
od 14:00 hodin. Žádost o přijetí k základ-
nímu vzdělávání najdete v  sekci formulá-
ře pro rodiče na webových stránkách školy: 
www.zskoberice.info.  

Informace 
k zápisu do první třídy 

naše škola čerpá na podporu výchovy a vzdě-
lávání mnoho dotačních programů. nyní čer-
páme dotaci z eu – Šablony III., kterou ukon-
číme 30. června 2023. V  současné době 
žádáme o  další dotaci pod názvem OP-JAK 
Operační program Jana Amose Komenského. 
děkujeme všem sponzorům, kteří podporují 
činnost školy, zejména panu M. Quittovi, díky 
jehož finanční podpoře jsme v minulém roce 
zakoupili tabuli do  II. třídy a  oddělili plotem 
herní část školní zahrady. 

dotace a sponzoři 

škola

Společné bruslení na kluzišti v Rousínově
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školka

Výjimkou nebyl ani začátek roku 2023, kte-
rý jsme započali spoustou zajímavých aktivit. 
Hned v lednu se děti zapojily společně s kul-
turní komisí do Tříkrálového koledování pod 
oficiální záštitou Charity české republiky. děti 
se této zodpovědnosti ujaly velmi pečlivě 
a pomohly tak vybrat peníze pro lidi, kteří je 
potřebují. na to jsme tematicky navázali náv-
štěvou kostela sv. Jiljí, kde měl pro nás vyhra-
zený čas přímo pan farář, čímž mu ještě jed-
nou děkujeme. děti vyslechly příběh o  cestě 
Tří králů a o narození Ježíška a společně jsme 
si mohli prohlédnout celý kostel, zazpívat pís-
ně a také se zastavit u betléma s Ježíškem.

Leden byl významný také pro naše před-
školáky, kteří navštívili základní školu, kde se 
mohli na vlastní oči přesvědčit, jak to ve ško-
le probíhá, jak to tam vypadá a co je vlastně 
čeká. Školáci s  paní ředitelkou si pro ně při-
pravili spoustu zábavných aktivit a úkolů. Teď 
už se všichni jistě těší do školy zase o něco víc.

na konci ledna děti donesly krmení pro zví-
řátka a všichni jsme se vypravili na procházku 

ke  krmelci, kde jsme nechali zvířátkům něco 
malého k snědku. V únoru nás navštívilo diva-
dlo rolničky se svým vystoupením „krtek 
a  víla“, děti byly nadšené a  celé představení 
doprovázely hlasitým smíchem a potleskem. 

Celé dva týdny jsme pak v  únoru věnovali 
masopustu. Pro děti byly připravené dny plné 
všelijakých aktivit. Začali jsme barevnými dny, 
dnem naruby, kloboukovým dnem, srdíčko-
vým dnem, přes pečení masopustních koláč-
ků a  konče již tradičně dětmi velmi oblíbe-
ným karnevalem s  divadlem kejkle, kde děti 
čekala zábava ve  formě tance, hudby, her 
a samozřejmě kostýmů.

Toto vše je již za námi a to jen za uplynulé dva 
měsíce. V následujících měsících naše děti čeká 
ještě mnohem více, například muzikodrama 
na  téma „kvetoucí ráj“, vystoupení pro seniory, 
které proběhne 25. března v naší tělocvičně, tra-
diční vynášení Morany, kterým společně ode-
ženeme zimu. Pak přivítáme jaro a Velikonoce, 
které budou v  našem podání velmi barevné 
a veselé. dále nás také bude čekat besídka pro 
maminky a výlet na zámek v Miloticích.

dále je třeba zmínit ještě dvě události, 
a  těmi jsou zápis do  základní školy, který se 
uskuteční 18. dubna 2023 a  zápis do  mateř-
ské školy, který je stanoven na 15.–16. května 
2023 vždy od 10:00 do 13:00 hodin. na všech-
ny děti i rodiče se už moc těšíme! 

Iveta Tomanová

Návštěva MŠ v kostele sv. Jiljí

V mateřské škole

nikdy není 
o zábavu nouze

Veselý ponožkový den ve školce



Všichni přihlížíme tomu, jak rychle se 
v posledních letech promítají klimatické změ-
ny do  krajiny. Ta se nám mění doslova před 
očima. Zřetelně viditelný je například masiv-
ní úbytek vzrostlých stromů, které - oslabené 
dlouhými obdobími sucha – snadněji napa-
dají škůdci. S  těmito okolnostmi se musíme 
naučit pracovat a hledat vhodná řešení, pro-
tože součástí zvelebování obce je i  správná 
péče o obecní zeleň. 

Abychom postupovali co nejefektivně-
ji, spolupracujeme s  odborníky – zejmé-
na firmou Happy Landscape, s.r.o. a  manželi 
kasalovými, kteří mají k naší obci citový vztah: 
paní kasalová z  kobeřic pochází. Pro správ-
nou péči o  zeleň je totiž nutný nejen zápal, 
ale i  dobrá znalost základních oborových 
standardů – a tu firma Happy Landscape s.r.o. 
i manželé kasalovi garantují. 

Před dvěma lety jsme pro naši obec necha-
li zpracovat pasport zeleně, který spočívá 
v důkladné inventarizaci ploch a prvků veřej-
ně přístupné zeleně a  obecního mobiliáře – 
a  sestavení optimálního plánu jejich údržby. 
některé plánované práce už proběhly, nebo 
právě probíhají, některé budou realizovány 
v průběhu dalších období.

V  listopadu loňského roku byla za  pomo-
ci dobrovolníků vysazena více než desít-
ka druhů okrasných keřů a  stromků napro-
ti autobusové zastávky - a proběhla dosadba 
stromků v  různých místech obce. V  plánu je 
další dosadba keřů a  rostlin na  různých mís-
tech na  obecních pozemcích. druhová roz-
manitost je pro zeleň nejzdravější a  nejbez-
pečnější cesta, té máme v plánu se držet. 

Průběžně se provádějí odborné arboristic-
ké zásahy tam, kde je jich potřeba – výchovné 
řezy u  mladých stromků, v  případě potřeby 
zdravotní či bezpečnostní řezy stromů, které 
nejsou v  kondici nebo jsou provozně nebez-
pečné. nové přístupy ke  stromům ukazují 
– na rozdíl od dřívějších dob - že je pro stro-
my prospěšné řezat je jen v případě nutnosti 
a nezpůsobovat jim velké rány, které jsou čas-
to vstupní branou houbových a  jiných one-
mocnění. A samozřejmě také proto, že i stro-
my, jako všechny živé bytosti, cítí bolest. 

Příkladem citlivé péče byl odborný zásah 
na vzrostlé lípě nad farou, u které vlivem vel-
mi silného větru došlo k  vylomení velké vět-
ve, která zůstala zaklíněná v koruně sousední-
ho stromu. ošetřený strom nám bude zdobit 
cestu ke kostelu a hřbitovu ještě dlouhá léta. 
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Péče o zeleň
v naší obci 

Nově vysázené keře u zastávky Na kopci

péče o zeleň 



9

V případech, které to vyžadují, lze pro posou-
zení stavu stromu využít přístrojovou techniku, 
což plánujeme např. u  břízy u  křížku směrem 
na  Milešovice. Takzvaná „tahová zkouška“ zjistí 
odolnost stromu vůči zlomu či vývratu – přesně 
stanoví statické poměry stromu a rozhodne, zda 
je strom bezpečný, nebo je třeba ho pokácet. 
někdy už bohužel žádné jiné bezpečné řešení 
není a ke kácení dojde – což se teď stalo u staré-
ho jasanu u čoV, který ohrožoval budovu. 

důležitým úkolem, který bude průběžně reali-
zován, je odstraňování parazitů ze stromů v pří-
padě invazního rozšíření. To bude v  našem pří-
padě provedeno u jmelí na soliterní lípě při cestě 
na  bílý Vlk. V  případě, že vybrané stromy dusí 
třeba pnoucí břečťan, není nutné jeho úplné 
odstranění. Lze ho pouze „podříznout“ a  pone-
chat na  stromech, kde už jim neškodí, naopak 
může sloužit jako užitečný úkryt pro hmyz. 

největší objem práce při údržbě zeleně 
u  nás dlouhodobě zastávají obecní zaměst-
nanci Jiří Hrbek a Tomáš Lelovics. Sekání trá-
vy, zalévání – běžná, ale velmi často i  nároč-
nější údržba zeleně – vše je během celého 
roku hlavně na nich. Svoji práci zvládají skvě-
le, což vidíme všude kolem sebe. například 
mladé stromy by bez pravidelné záliv-
ky v  současných klimatických podmínkách 
neměly šanci přežít. Stromům velmi prospí-
vá i  mulčování výsadbových misek drcenou 
kůrou nebo štěpkou, která pomáhá udržovat 

vlhko u  kořenů (a  zabraňuje růstu konku-
renční trávy), což oba obecní zaměstnan-
ci také opakovaně provádí. do  péče o  naši 
zeleň se ale nějakým způsobem může zapojit 
každý, komu na  ní záleží. Třeba „jen“ běžnou 
ochranou, pomocí při výsadbě, nebo napří-
klad zaléváním výsadby v  okolí svého obydlí 
během delších suchých období. 

na  závěr ještě anketní otázka, nebo mož-
ná podnět pro diskuzi – byli byste pro výsadbu 
vhodného stromu, případně stromů na místním 
hřbitově? Jasně, listí… :-). Ale – nechybí nám 
tam nějaké příjemné místo k posezení ve stínu 
a klidnému rozjímání? 

Lenka Hromková  
ve spolupráci s Jindrou Kasalovou

péče o zeleň 
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sokol

Příprava
na jarní část sezóny

od  posledního článku do  koberských roz-
hledů uplynulo čtvrt roku. byl to ale časo-
vý úsek, ve  kterém okresní fotbalové sou-
těže zimují. Tuto zimní přestávku jsme využili 
k  odpočinku, k  doléčení zranění a  rekonva-
lescenci a  samozřejmě k  přípravě na  druhou 
polovinu sezóny. 

Pečlivě jsme zvážili otázku pokračování „b” 
mužstva a  dospěli k  názoru, že bychom ho 
chtěli zachovat. Přesvědčilo nás k  tomu pár 
hráčů, kteří se za  ostatní zaručili. doufejme, 
že nás kluci nezklamou a  bude to zase pro 
všechny zúčastněné radost. 

naši muži absolvovali již po  sedmé zim-
ní soustředění v rudce u kunštátu. Třífázové 

tréninkové jednotky denně pojali kluci s ver-
vou a  s  patřičnou zodpovědností. Jak to 
na  takových soustředěních bývá, důležité 
je i  po  večerech utužit už tak dobrou partu. 
Součástí přípravy jsou i  tréninkové jednotky 
od  konce ledna a  samozřejmostí je i  fyzická 
příprava. Sehrála se také tři přípravná utkání. 

Pro jarní sezónu zůstává hracím dnem nedě-
le. na hřišti u  lesa se tak můžete těšit v 10:30 
na „A” mužstvo a v 13:30 na mužstvo „b”. První 
mistrovská utkání začínají již na konci března.

Za  projevenou podporu vám předem 
děkujeme a budeme se na vás těšit. 

Miroslav Kočovský

PRODEJNA KRMIV A CHOVATELSKÝCH POTŘEB

Číslo poukazu:  JUKO634
Platí do 31. 5. 2023 
po předložení tohoto kupónu.

SLEVA
20 %
NA NÁKUP 
V KAMENNÉ 
PRODEJNĚ

U Cihelny 768
Sokolnice 

Po-Pá 8.00–16.00

www.juko-krmiva.cz

inzerce



Na běžce v cíli čekala zasloužená dřevěná 
medaile 
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Již sedmý rok v řadě se skupinka běžeckých nad-
šenců vydala oslavit konec roku do lesů v okolí 
kobeřic. Po společném sportovním výkonu běž-
ce odměnil nejen hřejivý pocit, ale i občerstve-
ní a medaile od jednoho z hlavních pořadatelů 
- Miloše karáska, který se kvůli nemoci nakonec 
nemohl běhu zúčastnit. 

na  úplném sklonku minulého roku proběh-
lo již tradiční setkání „na kanále” mezi ulicemi 
Újezd II. a Zahradní. opět se vařil svařák v kot-
líku, přikládalo se do  ohně, povídalo se a  ti 
nejvytrvalejší poprvé vydrželi až do  půlnoci 
a popřáli si vše nejlepší do nového roku. 

7. společenský běh 
koberskými lesy

silvestrovský kanál

Zakončení uplynulého roku u ohně

V  únoru jsme s  kulturní komisí zorganizo-
vali ostatkový průvod. nedopatřením jsme 
zvolili špatný termín. I  přes to se zúčastnil 
velký počet lidí v hezkých maskách, za což 
jsme rádi a  děkujeme i  všem těm, co pro 
nás připravili chutné občerstvení. 

ostatky

akce

Poslední březnový víkend byl akcemi kul-
turní komise přímo nabitý. V  tělocvičně 
základní školy totiž přichystala hned dvě 
povedené akce, a  to posezení se senio-
ry v  sobotu a  maškarní karneval pro děti 
v neděli. 

Víkend pro děti 
a seniory



Texty jsou redakčně upravovány.

Vydává obec Kobeřice u Brna, Dolní 54, 684 01, 
e-mail: koberske.rozhledy@seznam.cz
Redakce: Monika Krahulová
Autoři fotografií: Monika Krahulová, Lenka 
Hanačíková, Lenka Hromková, Dana Čumbová, 
Iveta Tomanová.
Datum uzávěrky příštího čísla 4. 6. 2023.
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V  kobeřicích můžeme být hrdí na  to, že tu 
v  naprosté většině žijí lidé, kterým oko-
lí není lhostejné. do  úklidů nepotřebují ofi-
ciální pobídky, ani jinou podporu – a  zapo-
jují se dlouhodobě, pravidelně, bez potřeby 
publicity. Máme díky tomu na  jaře uklizené 
příkopy, opakovaně zlikvidovaný nepořádek 
kolem kontejnerů na  tříděný odpad – a  jistě 
nedá práci najít v okolí další příklady toho, jak 
je příjemné žít v komunitě, která se umí spojit 
za dobrým účelem.

Akce ukliďme česko u  nás měla v  prvních 
ročnících velký úspěch. Z  přilehlého okolí 
díky dobrovolníkům zmizelo velké množství 
odpadu, který v  přírodě ležel dlouhá léta. 
Postupem let jsme zjišťovali, že nového 
odpadu přibývá čím dál méně, což je velmi 
dobrá zpráva. I  tak bychom se ale jako obec 
chtěli dál ukliďme česko účastnit. 

V  letošním roce jsme se v  rámci akce 
ukliďme česko vydali pročistit stráň pod fot-
balovým hřištěm od  invazivních pajasanů. 
ruku k dílu přiložily i děti, které mezitím v při-
lehlém okolí hřiště vysbíraly množství odpad-
ků. V  rámci obnovy zeleně jsme pak vysadi-
li mladou višeň u křížku pod vodárnou. druhá 
skupinka dobrovolníků uklízela v okolí potoka 
u čističky odpadních vod a v příkopech kolem 
silnice. Všem zúčastněným patří velké díky!  

Ukliďme Kobeřice

Na co se můžeme těšit?

  pálení čarodějnic: proběhne v  tradič-
ním termínu, a  to v  neděli 30. dubna 
2023. čarodějnice už se těší, až všem 
předvedou svůj dlouho dopředu nacvi-
čovaný společný tanec s košťaty.

  májová jízda traktorů: do  ulic traktory 
vyjedou v sobotu 6. května 2023. 

  den dětí: v  sobotu 3. června 2023 
bude pro děti k jejich svátku připraveno 
zábavné odpoledne.

  rockové zpívánky: letošní festival rock-
ové a metalové hudby v kobeřicích bude 
dvoudenní! Ve dnech 21. a 22. července 
2023 nám zahrají kapely Loretta, Progres 
2, Asgard, Alžběta, LAUTR, DONOR, 
Psychodelikt, Ocelot – original, Deviant CZ, 
Metal Factory, Menhir, Editor, Varšavská 
smlouva, Forrest Jump, Kryptor a Passage. 

aktuálně

Přejeme vám krásné jarní dny!

Díky dobrovolníkům!


